
Protokół   Nr XLI/2017 

z  obrad XLI sesji Rady Miasta Rypin  w dniu 19 października 2017 roku w Urzędzie Miasta Rypin  

pod przewodnictwem p. Jarosława Sochackiego  -  Przewodniczącego Rady Miasta Rypin. 

 

Na stan  15 radnych obecnych było  14. 

Lista obecności  stanowi  zał. nr  1 do  protokołu.  

Sesja trwała od godz. 15.30 do godz.18.30 

Porządek obrad: 

1.  Sprawy organizacyjne  : 

     a/ otwarcie obrad XLI   sesji Rady  Miasta Rypin i stwierdzenie qvorum, 

     b/  przyjęcie porządku obrad   XLI sesji, 

     c/ przyjęcie protokołów  XXXIX  i XL   sesji, 

     d/ komunikaty. 

2.   Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypin z działalności w okresie od  XXXIX sesji, w  

      tym z realizacji uchwał . 

3.  Sprawozdanie przewodniczących  Komisji  Rady z prac Komisji. 

4.   Informacja  Przewodniczącego  Rady Miasta  o oświadczeniach  majątkowych złożonych  

     przez  radnych  Rady Miasta Rypin. 

 5.  Informacja Burmistrza  Miasta  Rypin  o oświadczeniach  majątkowych  złożonych przez  

    osoby zobowiązane  zgodnie z art. 24h ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym. 

6. Informacja  o wykonaniu budżetu  miasta Rypin  za I półrocze  2017 roku. 

7. Podjęcie uchwał : 

    a/ w sprawie  uchwalenia  aktualizacji  „ Założeń do planu  zaopatrzenia  w ciepło,    

       energię elektryczną i paliwa gazowe  dla Gminy Miasta Rypin na lata 2014-2029” 

      ( projekt uchwały Nr XLI/281/2017), 



    b/ w sprawie  wyrażenia zgody  na przeznaczenie  nieruchomości  do sprzedaży( projekt  

       uchwały Nr  XLI/282/2017), 

    c/ w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie  nieruchomości do sprzedaży( projekt  

        uchwały Nr XLI/283/2017), 

    d/ zmieniającej  uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu miasta Rypin na 2017 rok   

        (projekt uchwały Nr  XLI/284/2017), 

    e/ zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy  

       Miasta Rypin na lata  2017-2024 ( projekt uchwały Nr  XLI/285/2017) 

f/ w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Sośno z przeznaczeniem na usuwanie sutków        

nawałnicy (projekt uchwały nr XLI/286/2017) 

  8.  Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.  

  9.  Odpowiedzi na interpelacje , wnioski i zapytania. 

  10. Zamknięcie  obrad  XLI    sesji  Rady Miasta Rypin 

Ad.1a 

Przewodniczący  Rady Miasta  otworzył  obrad XLI sesji. Stwierdził, że na sali jest 13 radnych, sesja 

jest prawomocna do podejmowania  uchwał. Poinformował, że jeden radny dotrze spóźniony. 

 

Ad.1b 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że wpłynął jeszcze jeden projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Sośno z przeznaczeniem na usuwanie skutków nawałnicy. 

Przedmiotowa uchwała była już podejmowana. Nie było jednak wskazane jakiej Gminie. Teraz zostało 

to uzupełnione.  

Przewodniczący zaproponował, aby projekt tej uchwały umieścić w porządku obrad w pkt. 7 pod lit. 

„f”. (Nr uchwały XLI/286/17). 

Rada Miasta  Rypin 13  głosami „za” jednogłośnie  wniosek przyjęła.  

Następnie Przewodniczący  poddał pod  głosowanie  porządek obrad  uwzględniający  przyjęty 

wniosek. 



Rada Miasta Rypin 13 głosami   „za”  jednogłośnie przyjęła  porządek obrad  XLI sesji. 

 

 

Ad.1c 

Przewodniczący poddał pod głosowanie protokoły z XXXIX  i XL sesji Rady Miasta. 

Rada Miasta Rypin 13 głosami „za” przyjęła oba protokoły. 

 

Ad.1d 

Przewodniczący Rady poinformował, że na sesji obecny jest p. Stefan Dąbrowski. Jest to znakomita 

okazja, aby podziękować za skomponowanie pięknego utworu, jakim jest hejnał miasta. 

Przewodniczący oraz burmistrz wspólnie skierowali słowa podziękowania do p. Dąbrowskiego, który 

jest zasłużonym dla miasta Rypin oraz dyrygentem w chórze Belcanto. Były upominki i kwiaty. Pan 

Dąbrowski wyraził radość z faktu, że skomponowana przez niego melodia znalazła uznanie wśród 

rypińskiej społeczności.  

Następnie głos zabrała pani radna Alicja Federowicz. Razem z dziećmi ze swojego okręgu dziękowała 

panu Burmistrzowi za wszelką pomoc, szczególnie za organizację turnieju Nowe Osiedle Cup. 

Współpracuje z burmistrzem od wielu lat i nigdy nie było sytuacji, aby burmistrz nie wspierał  

w swoich działaniach. Podkreśliła, że jest włodarzem, który nigdy nie dzieli ludzi na lepszych  

i gorszych.  

 

Ad.2 

Pan Burmistrz informował:  

- o powołaniu nowego dyrektora MOSiR.  Pan Janusz Szymański po targach „Agra” postanowił  

o przejściu na emeryturę. Stanowisko objął p. Sławomir Stefański. Jest głęboko przekonany, iż jest to 

właściwa osoba na właściwym miejscu. Życzył mu powodzenia, 

- na rypiński stadion przetransportowana została murawa ze Stadionu Narodowego. Udało się  

to załatwić bezkosztowo.  Jedyny koszt jaki poniosło miasto, to zakup paliwa do Warszawy. Jest  

to niebywała promocja naszego miasta, 



- odbyło się spotkanie z p. prof. Martą Smolińską – przygotowujemy się do przyszłego roku, który 

będzie pod hasłem: „Rypin na Marsie”. Chcemy włączyć w to szkoły i instytucje kulturalne, tak aby 

mieszkańcy również byli w to włączeni, 

- Dzień Edukacji Narodowej odbył się 12 października. Dzięki złożonym wnioskom otrzymaliśmy 

nagrody Ministra. Najwyższą nagrodą została uhonorowana p. Katarzyna Becmer. Dziękował w tym 

miejscu p. wiceminister Marzenie Drab i kuratorowi, p.  Markowi Gralikowi, który na nasz wniosek 

odznaczył naszych nauczycieli. Gratulował również nagród Burmistrza i Dyrektora,  

- w ostatnich dniach wraz z p. dyrektor Małgorzatą Kuźmińską miał okazję obejrzeć wyremontowaną 

salę gimnastyczną w SP nr 3. Poza zajęciami dla dzieci sala ta będzie mogła służyć również 

instytucjom i stowarzyszeniom, 

- obniżce uległa taryfa za ciepło. 

- kilka dni temu wszedł w życie plan miejscowy. Dokument, który dostosował się do nowego studium. 

Mamy ogromną szansę na rozwój terenu za basenem. Przede wszystkim na budowę mieszkalnictwa 

wielorodzinnego i usług, 

- w dniu jutrzejszym będzie odbywał wizytę w Ministerstwie Spraw Wewnętrznym i Administracji 

oraz w Ministerstwie Sportu dot. miejskich inwestycji a także budowy nowej Komendy. W tej chwili 

zlecona jest realizacja dokumentacji 

- 2 października odbyło się posiedzenie Rady muzeum. Podjęto plany na rok 2018,  

- Muzeum Ziemi Dobrzyńskiej otrzymało dofinansowanie w kwocie 25 000 zł Ministerstwa Kultury  

i Dziedzictwa narodowego w ramach w ramach programu „ Niepodległa 2017”, 

- w dniu jutrzejszym odbędą się uroczystości w lasku rusinowskim, w związku z rocznicą zbrodni 

Selbstchutzu, 

- 4 września dokonano wręczenia awansów zawodowych nauczycielom 

- wraz z Przewodniczącym Rady i Przewodniczącą Komisji Oświaty dokonał wręczenia stypendiów 

motywacyjnych 45 uczniom, oraz nagrody „Złoty Notebook” i „Złote Pióro” 

- 5 października odbyło się bardzo ważne spotkanie dialogowe, w którym uczestniczyło ponad 100 

osób pt. „Jaki będzie absolwent naszych szkół”,  

- odbyła się inauguracja Uniwersytetu Każdego Wieku, 



- otrzymaliśmy dotację w kwocie 28 000 zł w programie „Aktywna Tablica”. Jedna tablica trafi do SP 

nr 1, jedna do SP nr 3,  

- złożyliśmy wniosek na dofinansowanie gabinetów profilaktyki zdrowotnej na kwotę 9 000 zł  

- trwa wydawanie decyzji na stypendia szkolne, 

- 6 października odbyła się gala, promocji najnowszej publikacji dofinansowanej przez Ministerstwo 

Kultury i Dziedzictwa narodowego przy wsparciu środków miejskich 

- trwa budowa boiska przy Zespole Szkół Miejskich w Rypinie, Otwarto oferty, trwa ich weryfikacja 

- trwa Budowa bieżni na MOSiR w Rypinie. Umowa na wykonanie zadania podpisana. Roboty z winy 

Wykonawcy nie ruszyły, 

 - trwa projekt „Umiem Pływać”. Z SP 3- 1 grupa- 15 osób w grupie. Projekt będzie trwał do końca 

roku2017 

- Rada zatwierdziła nowy regulamin wraz z załącznikami. Dziennik Urzędowy Województwa 

Kujawsko- Pomorskiego opublikował uchwałę  6.10. Nabór wniosków stypendialnych rozpocznie się 

20.10, 

- Zgłoszony został akces do udziału w biegu „Wilczym Tropem”. Do 4.11 czekamy na decyzję, 

-Trwają konsultacje z Urzędem Marszałkowskim w Rypinie w sprawie możliwości dofinansowania 

przebudowy trybun na MOSiR 

- na etapie wyłaniania wykonawcy jest budowa placów zabaw przy przedszkolach miejskich. Koszt 

całkowity - 25 000,00 zł 

- trwa rozliczanie wniosku na opracowanie Lokalnego Programu Rewitalizacji 

- trwa ocena formalna Projektu edukacyjnego Szkoła „jutra” 

- w ocenie jest projekt zintegrowany dla przedszkola- Adaptacja pomieszczeń szkoły podstawowej Nr 

1 na potrzeby świadczenia usług wychowania przedszkolnego (działania infrastrukturalne) zajęcia 

przedszkolne 

- trwają procedury przetargowe modernizacji Rypińskiego Domu Kultury 

- trwa opracowywanie zapytania ofertowego na wykonanie Studium Wykonalności dla zadania pn. 

Rewitalizacja Domu Kultury przy ul. Kościuszki w Rypinie 

- trwają konsultacje z Urzędem Marszałkowskim w sprawie zagospodarowania środków z polityki 

terytorialnej w ramach ORSG ukierunkowanych na tematy związane z wykluczeniem na realizację 

projektu powiatowego ukierunkowane na wsparcie osób starszych. 

- trwają prace związane z korelacją Strategii Miejskiej z Strategią ORSG, 

- na bieżącą trwa aktualizacja dokumentacji Strategii Obszaru Społeczno- Gospodarczego Powiatu 



Rypińskiego 

-w ocenie jest wniosek dot.  budowy parku linowego w Parku Miejskim przy ul. Orzeszkowej 

- poprawiany jest wniosek dot. budowy placu zabaw w Parku Miejskim przy ul. Orzeszkowej 

- w ocenie  jest również wniosek dot. budowy siłowni na powietrzu ZSM 

 

- czekamy na informację o ocenie formalnej wniosku dot. Budowa siłowni na powietrzu RCS 

 

- zbliżają się do końca prace drogowe na zadaniu pn. Przebudowa ul. Nowe Osiedle (odcinek 

Cholewińskiego -Dłutka). W ramach zadania wymienione zostało większość krawężników, 

nawierzchnie z płytek betonowych wymieniono na kostkę brukową. Zniszczona nawierzchnia 

asfaltowa po sfrezowaniu nierówności została wzmocniona poprzez nałożenie mineralno-asfaltowej 

warstwy wyrównawczej oraz 4 cm warstwy ścieralnej. Planowana wartość robót wynosi około 193 

tys. zł.  Umowny termin określony na dzień 17 października 2017 roku został już przekroczony jednak 

Wykonawca deklaruje gotowość do odbioru robót na dzień 23 października 2017 roku,  

-  w dniu 7  września 2017 roku przekazany został plac budowy dla zadania Budowa parkingu przy ul. 

1 Maja.  Termin umowny określony na dzień 16 października 2017 roku został już przekroczony ale 

pomimo opóźnionego przez wykonawcę terminu rozpoczęcia robót patrząc na tempo prac powinny 

zostać one zakończone jeszcze w tym tygodniu, 

-  zakończono realizowane siłami własnymi zadanie pn. Przebudowa chodnika przy budynku Nowe 

Osiedle 18. W ramach zadania nasi pracownicy wykonali nową nawierzchnię z kostki brukowej 

betonowej wykorzystując istniejącą zniszczoną podbudowę betonową i poszerzając go w sposób 

umożliwiający mieszkańcom dowóz opału do opalanego piecami budynku, 

-  trwają prace przy przebudowie ogrodzenia przy skrzyżowaniu ulic Lipnowskiej i Kościuszki. Był to 

warunek niezbędny do realizacji przebudowy skrzyżowania tych ulic przez ZDW.  Do wykonania 

została tylko renowacja stalowych elementów bramy wjazdowej. Wykonawca znacząco przekroczył 

termin umowny określony na dzień 3 września 2017 roku i z tego tytułu zostaną naliczone stosowne 

kary umowne,  

-  w dniu 4 września 2017 roku dokonano odbioru robót polegających na wymianie parkietu na małej 

Sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej Nr 3. Wartość tych robót wyniosła 40 228 zł. W ramach tej 

inwestycji siłami własnymi wykonaliśmy roboty malarskie, 

- w dniu 11 września 2017 roku dokonano odbioru końcowego zadania pn. Przebudowa ul. Pogodnej. 

W ramach inwestycji wykonana została jezdnia o nawierzchni z kostki  brukowej betonowej na 



podbudowie z kruszyw, zjazdy na posesje, chodnik oraz ledowe oświetlenie uliczne (podłączenie 

przez Enera- Operator powinno nastąpić w przyszłym tygodniu). Wartość inwestycji wyniosła około 

186 tys. zł. Zdanie zostało wykonane w terminie określonym umową,  

- w dniu 17 października 2017 roku dokonaliśmy odbioru końcowego robót  pn. „Budowa  

i przebudowa ul. Łącznej i Zacisze – I etap (ul. Łączna)”. W ramach inwestycji zrealizowany został ciąg 

pieszojezdny o nawierzchni z kostki brukowej betonowej   na podbudowie z kruszywa na odcinku  

o długości około 500 m ze zjazdami na posesję.  Wykonawca ma jeszcze do usunięcia drobne usterki 

dotyczące głównie skarp ziemnych i poprawy spoinowania kostki. Roboty zostały ukończone przed 

terminem umownym określonym na dzień 15 listopada 2017 roku. Wartość robót wynosi około 354 

tys. zł,  

- zbliżają się ku końcowi prace termomodernizacyjne Zespołu Szkół Miejskich przy ul. Sportowej. 

Obejmują one dociepleniu ścian nadziemia o części piwnicznej, dachów szkoły oraz wymianę części 

stolarki okiennej. Wykonywane są również niezbędne roboty towarzyszące jak remonty wejść do 

budynku oraz wymiana nawierzchni części utwardzeń wokół szkoły. Niestety tegoroczne częste opady 

deszczu w znaczący sposób utrudniają wykonawcy prowadzenie robót i termin umowny określony na 

dzień 29 października 2017 r. może zostać nieznacznie przekroczony . Wartość robót według 

kosztorysu ofertowego wynosi około 1 331 tys. zł i może ulec korektom ze względu na powykonawczy 

charakter rozliczenia robót. Wartość dofinansowania z funduszy UE wyniesie 982 tys. zł, 

- w dniu 5 września 2017 roku przekazano Wykonawcy teren robót na zadaniu Przebudowa 

nawierzchni i chodników w części ul. 11 Listopada, Zielonej, Bukowej i Willowej. Prace polegają na 

wykonaniu nowych nawierzchni chodników i zjazdów z dostosowaniem ich do wykonanych jesienią 

2015 r. krawężników i nawierzchni asfaltowych. Wykonana zostanie również nowa nawierzchnia na 

odcinku ul. Bukowej, dotychczas przykrytym płytami drogowymi. Prace w pasie chodników miały być 

wykonane równolegle z robotami asfaltowymi jednak ze względu na plany gazyfikacji tych ulic zostały 

wstrzymane do czasu wykonania gazociągów. Termin umowny zakończenia zadania to  27 

października 2017 roku. Planowana wartość robót wynosi około 185 tys. zł,  

- trwają prace realizowane siłami własnymi na zadaniu Budowa chodnika do ul. Sadowej. Od wielu lat 

mieszkańcy dopominali się o wykonanie krótkiego chodnika od wjazdu do Domu Dziecka do ul. 

Sadowej. Na przeszkodzie w realizacji stanął jednak brak kanalizacji deszczowej oraz szerokość pasa 

drogowego uniemożliwiająca umieszczenie chodnika wraz z rowem odwadniającym. W porozumieniu 

ze Starostwem Powiatowym ,które wyraziło zgodę na jego lokalizację na swoim terenie wykonujemy 

chodnik poza pasem drogowym a przy okazji Dom Dziecka zyska odcinek nowego ogrodzenia 

panelowego i bramę, które zastąpią zniszczone istniejące ogrodzenie, 



- w dniu 6 września 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Budowa parkingu 

przy ul. 1-go Maja. Najkorzystniejszą ofertę złożył Avetisyan Karen prowadzący działalność 

gospodarczą pod firmą HANDEL I USŁUGI BUDOWLANE „ER-BRUK” Avetisyan Karen mającą siedzibę 

we Wielgiem. Wartość brutto zawartej umowy wyniosła 89 868,54 zł. Termin realizacji umowy 

upłynął 16 września 2017 roku, 

- w dniu 18 września 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Budowa kompleksu 

lekkoatletycznego MOSiR w Rypinie, wariant – bieżnia okrężna 400 m, treningowy. Najkorzystniejszą 

ofertę złożyła Ilona Stańczyk prowadząca działalność gospodarczą pod firmą Przedsiębiorstwo 

Wielobranżowe GRETASPORT Ilona Stańczyk, mającą siedzibę w Dąbrowie Górniczej. Wartość brutto 

zawartej umowy wyniosła 2 581 155,00 zł. W dniu zawarcia umowy przekazano teren budowy 

zadania. Do dnia dzisiejszego wykonawca nie rozpoczął robót budowlanych pomimo umownego 

terminu realizacji inwestycji do dnia 2 grudnia 2017 roku, nadchodzącego okresu warunków 

atmosferycznych utrudniających w znacznym stopniu prowadzenie części robót. Jesteśmy tym faktem 

poważnie zaniepokojeni. Naszym zdaniem Wykonawca próbuje stosować różnego rodzaju wybiegi 

mające na celu zmianę terminu realizacji. Odbyło się spotkanie wyjaśniające nasze stanowisko w tych 

sprawach i prowadzimy stosowne działania mające na celu zabezpieczenie interesu gminy, 

-  w dniu 25 września 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Budowa chodnika 

ul. Ogrodowa. Najkorzystniejszą ofertę złożył Avetisyan Karen prowadzący działalność gospodarczą 

pod firmą HANDEL I USŁUGI BUDOWLANE „ER-BRUK” Avetisyan Karen mającą siedzibę we Wielgiem. 

Wartość brutto zawartej umowy wyniosła 70 734,20 zł. Termin realizacji umowy upływa 30 

października 2017 roku, 

- w dniu wczorajszym i dzisiaj ostały za umowy na realizację zamówienia pn. Rypińska Grupa 

Zakupowa. Dostawa energii elektrycznej w okresie od 01.01.2018 r. do 31.12.2018 r. w zakresie 

obiektów i lokali oraz oświetlenia ulicznego. Szacowane zużycie energii w okresie umowy dla 

wszystkich partnerów wynosi około 7 801,46 MWh. Cena brutto uzyskana w przetargu za MWh do 

lokali i obiektów wzrosła nieznacznie o około 3 % do ceny z poprzedniego postępowania na rok 2016. 

Jest to jednak bardzo mały, symboliczny wzrost ceny. Natomiast cena brutto uzyskana w przetargu za 

z poprzedniego postępowania na rok 2016. W stosunku do ceny, która obowiązywała w 2012 roku, 

czyli po przeprowadzeniu pierwszego wspólnego postępowania ceny energii uzyskiwane przez grupę 

są niższe aż o około 25 %. Łączna wartość brutto zawartych umów przez wszystkich uczestników 

grupy wynosi ponad 2 miliony złotych, 



- jutro zostanie zawarta umowa na realizację zadania pn. Przebudowa parkingu przy ul. Nowej. 

Wartość brutto najkorzystniejszej oferty wynosi 139 432,97 zł. Termin wykonania zamówienia wynosi 

40 dni od dnia zawarcia umowy, 

- w postępowaniu na realizację zamówienia Przebudowa placu i drogi wewnętrznej przy ul. 

Lipnowskiej 17 w oznaczonym terminie wpłynęła jedna oferta, której wartość brutto wynosi 75 

352,43 zł. Umowa na realizację zadania zostanie zawarta do końca października. Termin wykonania 

zamówienia wynosi 40 dni od dnia zawarcia umowy, 

- w postępowaniu na realizację zamówienia Instalacja lamp na obiekcie MOSiR w oznaczonym 

terminie wpłynęły dwie oferty. Wartość brutto najkorzystniejszej oferty wynosi 44 280,00 zł. Umowa 

na realizację zadania zostanie zawarta do końca października. Termin wykonania zamówienia wynosi 

30 dni od dnia zawarcia umowy, 

-  postępowaniu na realizację zamówienia Przebudowa boiska piłkarskiego i boiska wielofunkcyjnego 

przy Zespole Szkół Miejskich w Rypinie w oznaczonym terminie wpłynęło siedem ofert. Wartość 

brutto najkorzystniejszej oferty wynosi  2 296 456,74 zł. Umowa na realizację zadania zostanie 

zawarta do końca października. Termin wykonania zamówienia wynosi 200 dni od dnia zawarcia 

umowy, 

- w postępowaniu na realizację zamówienia Parking przy Szkole Podstawowej Nr 1w oznaczonym 

terminie wpłynęły dwie oferty. Wartość brutto najkorzystniejszej oferty wynosi 159 984,71 zł. 

Umowa na realizację zadania zostanie zawarta do końca października. Termin wykonania zamówienia 

wynosi 45 dni od dnia zawarcia umowy, 

- zostało ogłoszone postępowanie na realizację zadania pn. Przebudowa ul. Lisiny (realizacja 

przewidziana jest do maja 2018 roku). 

- informował, że taryfa ciepła uległa obniżeniu,  

- studium uwarunkowań  

Ad.3 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej – p. Dariusz Kędzierski informował, że 

Komisja w okresie międzysesyjnym obradowała  1 raz. 

Przewodnicząca Komisji Rodziny, Zdrowia i Pomocy Społecznej, p. Alicja Federowicz poinformowała, 

że Komisja odbyła 1 posiedzenie. 



Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania, p. Barbara  Górecka informowała, że w okresie 

międzysesyjnym komisja odbyła 1 posiedzenie, na którym otrzymano informację o przebiegu 

wykonania planu wydatków i dochodów w placówkach oświatowych oraz zaopiniowano 

sprawozdanie z wykonania budżetu za 1 półrocze 2017 roku. Omówione zostały również sprawy 

dotyczące organizacji Dnia Edukacji Narodowej.  

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska, pan Henryk 

Żywocki informował, że posiedzenie Komisji odbędzie się 24 października.  

Pan Paweł Sobierajski, Przewodniczący Komisji Kultury poinformował, że w okresie sprawozdawczym 

Komisja obradowała 2 razy. Podczas posiedzeń zapoznali się z informacją podsumowującą imprezę 

Agra 2017 oraz z informacja podsumowującą ofertę miejskich jednostek kultury dla dzieci i młodzieży 

w okresie wakacji. Ponadto Komisja przeanalizowała i zaopiniowała wykonanie budżetu za 1 półrocze 

2017 roku ze szczególnym uwzględnieniem miejskich jednostek kultury. 

Przewodniczący Komisji rewizyjnej – p. Jarosław Nowatkowski informował, że w okresie 

międzysesyjnym Komisja spotkała się dwukrotnie. Na pierwszym posiedzeniu Komisja pozytywnie 

zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu za 1 półrocze.  

Ad.4 

Przewodniczący Rady Miasta oddał głos wiceprzewodniczącemu Rady p. Sławomirowi 

Malinowskiemu, który poinformował, że oświadczenia 14 radnych Rady Miasta Rypin za 2016 rok 

zostały złożone w ustawowym terminie. Były one przedmiotem analizy, gdzie nie stwierdzono 

nieprawidłowości. W trakcie podjętych czynności sprawdzających stwierdzono lekkie uchybienia, 

które nie miały zasadniczego wpływu na całość oświadczenia majątkowego. Brakujące dane zostały 

bezzwłocznie uzupełnione przez osoby składające Oświadczenia. Analizy oświadczeń dokonał tutejszy 

Urząd Skarbowy, pismem z dnia 17 października b.r. ustalił, że u 4 radnych stwierdzono 

nieprawidłowości. Zostali oni wezwani do złożenia stosownych wyjaśnień, czego dokonali skutecznie. 

Szczegółowa informacja stanowi zał. Nr 2 do protokołu. 

Ad.5 

Burmistrz Miasta poinformował, że wszystkie osoby złożyły oświadczenia wraz z kserokopiami 

odpowiednich dokumentów w terminie ustawowym. Wpłynęło łącznie 28 oświadczeń, dodatkowo 

wpłynęło 17 oświadczeń w związku z upływem 30 dni od powołania na stanowiska.  

Szczegółowa informacja stanowi zał. Nr 3 do protokołu. 

 



 Ad.6 

Przewodniczący Rady przekazał głos pani Skarbnik, która przekazała informacje na temat przebiegu 

wykonania budżetu za pierwsze półrocze 2017 roku. Informację na ten temat oraz informację o 

kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Burmistrz przedłożył RIO oraz Radzie Miasta w 

obowiązującym terminie. W okresie sprawozdawczym, budżet zmieniany był 16 razy. Uchwalony 

budżet miasta na 2017 rok po uwzględnieniu zmian na koniec okresu sprawozdawczego został 

wykonany po stronie dochodów w wysokości 35 498 235 zł – około 48 %, zaś po stronie wydatków w 

wysokości 33 031 847 zł – około 41 %. W okresie sprawozdawczym dochody bieżące zrealizowano w 

około 56 % a dochody majątkowe w około 0,5 %.  

Dochody własne stanowią 46 %,  dotacje celowe 33% oraz subwencje 21%.  W dochodach własnych 

zrealizowano wpływy z podatków i opłat  w 48 %, w udziały w podatku z PIT i CIT 39 %, dochody z 

majątku gminy – około 0,5 % oraz pozostałe dochody – 13 %.  

W dotacjach celowych największy udział mają dotacje na zadania z zakresu administracji rządowej. 

Stanowią 84 %. Na zadania własne  - 16 %.  

Subwencje stanowią po stronie dochodów – 21 %. Największą część stanowią subwencje oświatowe. 

Jeżeli chodzi o wydatki budżetowe to okresie objętym informacją zostały one zrealizowane w 41 %, w 

tym wydatki bieżące wykonano w 52 % zaś wydatki majątkowe w 3 % 

Szczegółowa informacja stanowi zał. Nr 4 do protokołu.  

 

Ad.7a 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XLI/281/17 Rady Miasta Rypin w 

sprawie uchwalenia  aktualizacji  „ Założeń do planu  zaopatrzenia  w ciepło, energię elektryczną i 

paliwa gazowe  dla Gminy Miasta Rypin na lata 2014-2029” i poddał ją pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypin 14 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLI/281/17 w sprawie 

uchwalenia  aktualizacji  „ Założeń do planu  zaopatrzenia  w ciepło, energię elektryczną i paliwa 

gazowe  dla Gminy Miasta Rypin na lata 2014-2029”. 

Uchwała stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 

Ad. 7 b 



Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XLI/282/17 Rady  Miasta Rypin w 

sprawie przeznaczenia nieruchomości do sprzedaży i poddał ją pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypin 14 glosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLII/282/17 w sprawie 

przeznaczenia nieruchomości do sprzedaży. 

Uchwała stanowi zał. Nr 6 do protokołu.  

Ad. 7c 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XLI/283/17 Rady  Miasta Rypin w 

sprawie przeznaczenia nieruchomości do sprzedaży i poddał ją pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypin 14 glosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLII/283/17 w sprawie 

przeznaczenia nieruchomości do sprzedaży. 

Uchwała stanowi zał. Nr 7 do protokołu.  

Ad. 7 d 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XLI/284/17 Rady  Miasta Rypin 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Rypin na 2017 rok. 

 Poinformował, że przed sesją zostały radnym rozdane nowe zmiany budżetowe, w związku z tym 

poprosił o zabranie głosu p. Skarbnik – Violettę Zielaśkiewicz.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że najważniejsze zmiany wprowadzone dodatkowo na dzisiejszą sesję 

dotyczą porządkowania zadań majątkowych. Chodzi o wprowadzenie nowego zadania z 

dofinansowaniem ze środków z programu rządowego. Chodzi o zadanie pod nazwą „Aktywna 

tablica”. Pozostałe zmiany jeśli chodzi o inwestycje, to zwiększenie środków na zadanie pn. 

„Przebudowa placu i drogi wewnętrznej przy ul. Lipnowskiej” o 20 000 zł – źródłem pokrycia będzie 

zmniejszenie kwoty na zadanie, które nie zostanie w całości zrealizowane w tym roku. Chodzi tu o 

przebudowę boiska piłkarskiego przy Zespole Szkół Miejskich. Pozostałe zadania to zadania bieżące 

wynikające z otrzymanych dotacji celowych.  

Radny Sobierajski zadał pytanie dot. wydatków bieżących. Chodzi o remont łazienek w Szkole 

Podstawowej Nr 3. w Zespole Szkół Miejskich widnieje zmniejszenie kwoty, natomiast zwiększenie o 

tą samą kwotę jest na jednostkę Urząd Miasta. Pytał czy nie powinno być na Bibliotekę?  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że oboje dyrektorzy złożyli wniosek o przesunięcie tych środków, zarówno p. 

dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 3 jak i dyrektor Taczyński. Miasto może przekazać te środki tylko w 



formie dotacji podmiotowej. Wydatek jest wykazany w Urzędzie, ponieważ to miasto przekazuje 

środki w formie dotacji celowej na realizację tego zadania.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę. 

Rada Miasta Rypin 14 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLII/284/17 zmieniającą 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu  Miasta Rypin na 2017 rok. 

Uchwała stanowi zał. Nr 8 do protokołu. 

Ad. 7 e 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały Nr XLI/285/17 Rady Miasta Rypin w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Rypin na lata 2017-2024 i poddał ją pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypin 14 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr Nr XLI/285/17 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Rypin na lata 2017-2024. 

Uchwała stanowi zał. Nr 9 do protokołu.  

Ad. 7 f 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały Nr XLI/286/17 Rady Miasta Rypin w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Sośno z przeznaczeniem na usunięcie skutków nawałnic. 

Głos zabrał z-ca Skarbnika p. Krzysztof Pietrzak, który poprosił o wykreślenie z § 4 zapis: „do zawarcia 

umowy upoważnia się Burmistrza Miasta Rypin”. Pan mecenas znalazł jedno z rozstrzygnięć 

nadzorczych RIO, gdzie zostało to zakwestionowane. Nasza RIO nigdy tego nie kwestionowała, jednak 

prosił o wykreślenie w/w zapisu na wszelki wypadek.  

Przewodniczący poddał w/w uchwałę pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypin 14 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr Nr XLI/286/17 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Sośno z przeznaczeniem na usunięcie skutków nawałnic. 

Uchwała stanowi zał. Nr 10 do protokołu. 

 

Ad.8, 9 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu wczorajszym został otwarty w szpitalu oddział 

urazowo-ortopedyczny . Cieszymy się, że możemy korzystać w fachowej pomocy tu na miejscu. 

Musimy jednak pamiętać o podstawowej opiece medycznej. Jest to ważne, aby każdy mieszkaniec 



miasta i powiatu miał do dyspozycji podstawową opiekę medyczną na wysokim poziomie. Niestety 

lokalna prasa niezbyt dobrze pisze na ten temat.  

Jeżeli chodzi o inwestycje, to wiele z nich ruszyło teraz pełną parą. Szczególnie widać to inwestycjach 

drogowych. Odniósł się do informacji burmistrza dot. obniżki ciepła. Odniósł się również do prośby  

z jaką zwracają się do niego mieszkańcy, a chodzi o to, aby w miesiącach zimowych miasto 

wydzierżawiło lodowisko. Zapotrzebowanie na tego typu atrakcje w mieście jest bardzo duże. Może 

udało by się znaleźć odpowiednią firmę. Koszt jest spory, ale można za to pobierać odpłatności. Była 

by to nie lada atrakcja dla mieszkańców, szczególnie, gdyby lodowisko umieścić na Nowym Rynku.  

Przewodniczący poprosił, aby burmistrz udzielał odpowiedzi bezpośrednio po zadanym pytaniu.  

Burmistrz odpowiadając poinformował, że nie chce niczego obiecywać, bo to nie tylko koszty 

wynajmu, ale koszty zatrudnienia instruktorów oraz wynajęcia wyposażenia, energia. Jest to duży 

wydatek. Kiedy są ferie, przygotowujemy tereny na naturalne lodowiska. Trzeba jednak pamiętać,  

że wszystkie wydziały są teraz maksymalnie obciążone pracą. Jednak jeśli to zadanie będzie 

do udźwignięcia finansowo, to jak najbardziej jest za tym, aby mieszkańcy mogli w mieście realizować 

również takie pasje.  

Przewodniczący odnosząc się do wypowiedzi burmistrza wyjaśnił tylko, że czas goni, ponieważ wiele 

samorządów decyduje się na takie rozwiązanie zimą, a jest już październik. Wyjaśniał również, że jeśli 

chodzi o sprzęt  i agregaty, to wszystko jest dostarczane przez firmę.  

Radny Chojnacki sugerował, że najpierw trzeba dokończyć budowę stadionu, a o innych rzeczach 

pomyśleć w przyszłym roku. Nawiązując do wypowiedzi o budowie ulicy przy Nowym Osiedlu, 

dziękował Burmistrzowi i wszystkim radnym za realizację tej inwestycji.  Tam było strasznie, w tej 

chwili jest naprawdę dobrze. Cieszy go szczególnie fakt, że przy okazji pobudowano nowe chodniki 

przy ul. Dłutka. Następnie odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady odnośnie szpitala. 

Chciałby wiedzieć więcej, bo to, co podaje prasa jest dość lakoniczne i wynika z tego, że w szpitalu 

dzieje się źle. Jak każdy, zastanawia się co tam właściwie się dzieje. Była sytuacja, kiedy odchodził były 

dyrektor szpitala. Wszyscy wówczas otrzymali informację, że szpital jest w dobrej kondycji 

finansowej. Chciałby wiedzieć jak kondycja finansowa szpitala wygląda na dzień dzisiejszy. 

Zastanawia się, czy szpital jest bezpieczny finansowo, czy może być zadłużony. Drugi temat,  

to budynek niedokończonego szpitala. Sytuacja jest dziwna, ponieważ kiedyś powiat walczył  

z miastem o prawo do tego budynku, teraz ten budynek znajduje się w zarządzie powiatu, jednak nic 

się tam nie dzieje. To jest niedopuszczalne. Pytał, czy nie mają pomysłu aby to miejsce 

zagospodarować. Jego zdaniem to niedopuszczalne, aby taki budynek stał w środku miasta. To radni 

miejscy odpowiadają za wizerunek miasta.  



Przewodniczący Rady odnosząc się do wypowiedzi radnego Chojnackiego poinformował, że wraz  

z burmistrzem, jako członkowie Społecznej Rady SP ZOZ otrzymali sprawozdanie z wykonania 

budżetu. Jednak jest ono dość lakoniczne i niezrozumiałe. Osoba, która jest za przygotowanie ma  

to poprawić i przekazać podczas kolejnego posiedzenia Społecznej Rady SP ZOZ.  Nie chce 

wypowiadać się na temat finansów szpitala, gdy otrzyma sprawozdanie, będzie wiadomo jak sytuacja 

wygląda. Następnie poprosił Burmistrza o uzupełnienie swojej wypowiedzi.  

Burmistrz informował, że trzeba patrzeć na tę sytuację w dwóch aspektach. Pierwszy to ten miły 

aspekt związany z otwarciem nowego oddziału. Cieszy się, że kontrakt z naszym szpitalem podpisał 

znany lekarz – doktor Kułakowski. W Rypinie będą dokonywane zabiegi na wysokim poziomie. Jest 

też drugi aspekt. Przede wszystkim ważne jest aby nasz szpital zabezpieczał potrzeby naszych 

mieszkańców, tak aby mógł się tam zgłosić każdy ze swoją dolegliwością. Słyszymy i czytamy w prasie 

o różnych przypadkach. Sprawozdanie finansowe rzeczywiście nie jest jasne. Wiemy, że wiele 

zmieniło się w administracji szpitala. Nie wiemy dokładnie ile z tych 2,5 mln czystej gotówki nadal jest 

zabezpieczone. Najważniejsze jest do, aby była dobra obsługa, aby nie odsyłać pacjentów do innych 

szpitali.  

Radny Malinowski wyraził zadowolenie z powodu tak konsekwentnie realizowanych inwestycji  

w naszym mieście, szczególnie inwestycji drogowych. Cieszy go również informacja p. Burmistrza  

o astrobazie, głównie z tego powodu, że z obiektu będą mogli korzystać mieszkańcy.  

Radny Nowatkowski zwrócił się do dyrektorów Zespołów Szkolno-Przedszkolnych. Pytał czy 

dyrektorzy mają jakiś pomysł na to, aby dzieci nie musiały codziennie dźwigać tak ciężkich plecaków. 

Sugerował, że szatnie powinny być dostosowane do standardów XXI wieku. Warto pomyśleć  

o przebudowie szatni. Pytał również Panią dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 2 o Zespół 

Szkół nr 5, która od wielu lat mieści się w murach SP nr 3. Pytał o to, w jaki sposób oraz kiedy 

dyrekcja szkoły, czy władze powiatu zwróciły się do niej z prośbą o dzierżawienie tych sal i czy jest 

jakiś pomysł na ten temat. Nawiązał równieżd o usług medycznych. Apelował do członka Zarządu 

Powiatu, p. Mirosława Marynowskiego, aby pamiętać, że przede wszystkim potrzebna jest 

podstawowa opieka medyczna.  

Przewodniczący Rady poprosił p. Barbarę Górecką – Przewodniczącą Komisji Oświaty i Wychowania, 

aby odpowiedziała radnemu Nowatkowskiemu na jego drugie pytanie. Poinformował również p. 

Nowatkowskiego, że w środę odbędzie wspólne posiedzenie Komisji Oświaty i Wychowania razem  

z Komisją Edukacji Rady powiatu. Głównym tematem posiedzenia będzie właśnie ZS nr 5, w związku  

z czym serdecznie pana radnego na to posiedzenie zaprosił.  



Radna Górecka wyraziła zadowolenie z faktu, że p. radny Nowatkowski tak żywo ineteresuje się 

tematem oświaty w mieście. Myślimy o tym temacie już od dawna. Problem mają obie szkoły. 

Poinformowała, że podczas wspólnego posiedzenia dowiedzą się, jakie są plany i w jaki sposób chcą 

rozwiązać ten problem tak, aby obie szkoły miały zapewnione dobre warunki pracy.  

Pani dyrektor Małgorzata Kuźmińska odpowiadając wyjaśniła, że chciała by, aby udało się zgodnie 

rozstać z ZS nr 5. W tej chwili znalazła się w sytuacji trudnej. Musi przygotować nowe pracownie.  

W szkole jest ciasno i będzie coraz ciaśniej. W tej chwili niektóre z zajęć dodatkowych odbywają się  

w stołówce.  

Odnosząc się do pytania radnego Nowatkowskiego odnośnie szatni i dźwigania przez dzieci ciężkich 

plecaków wyjaśniła, że wszyscy to przeżyliśmy. Szkoła nie jest w stanie zakupić tylu szafek. W szkole 

uczy się ponad 700 uczniów. Jedna szafka to koszt około 800 zł. Dzieci z klas 1-3 częściowo zostawiają 

podręczniki w szkole.  

Przewodniczący Rady odniósł się do wypowiedzi Pani Dyrektor. Wyraził nadzieję, że rozmowy będą 

owocne i uda się znaleźć zadowalające rozwiązanie dla obu szkół. Apelował, żeby pamiętać, iż jest  

to delikatny temat, tam też uczą się dzieci.  

Radny Nowatkowski uznał, że nie takiej odpowiedzi od p. dyrektor oczekiwał. Nie możemy zawsze się 

porównywać do tego, co było kiedyś. Nie chodzi mu o to, żeby nagle zakupić 700 szafek. To jest temat 

na przyszłość. Nie otrzymał również informacji o tym kiedy powiat, czy dyrekcja szkoły zwrócili się  

z tematem dzierżawienia sal w tym roku szkolnym.  

Pani dyrektor wyjaśniała, że umowa jest na rok i co roku jest przedłużona. Nikt nigdy o to nie pytał.  

Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego – p. Janusz Went poinformował, że co roku wnioskuje 

 o 40 – 50 tys. zł na szafki, tak aby je sukcesywnie dokupywać. Myślą również o e-podręcznikach. 

Radny Nowatkowski deklarował, że w miarę możliwości będzie przekonywał swoich kolegów i 

koleżanki do tego, aby stopniowo pieniądze na ten cel przekazywać.  

Do wypowiedzi Dyrektora Wenta odniosła się Przewodnicząca Komisji Oświaty Barbara Górecka. 

Wyraziła duże zdziwienie. Nie przypomina sobie, aby w ciągu trzech ostatnich lat zgłoszony był 

jakikolwiek wniosek o dofinansowanie czy choćby projekt szafek w szkole. Prosiła, aby jej to wyjaśnić, 

ponieważ analizowany był budżet każdej ze szkół i nigdzie nie pojawiła się taka pozycja. Nigdy na 

komisji dyrektor nie przedstawiał takiego projektu budżetu.  

Dyrektor wyjaśniał, że uwzględnia to w projekcie budżetu na kolejny rok. Nie wiedział, że powinien 

przedstawiać to komisji Oświaty i Wychowania.  



Przewodniczący Rady w odpowiedzi na wypowiedź pana dyrektora sprostował, że dyrektor zgłaszał 

się z tym do wydziału MZOO, ale nie do Rady. Powiedział również, że podczas całej poprzedniej 

kadencji dyrektorzy szkół przedstawiali swoje projekty budżetu i potrzeby na koniec każdego roku  

i nigdy nie padło ze strony p. dyrektora, że chce on instalować w szkole szafki.  

Pan Burmistrz odniósł się do tematu ZS nr 5. Przypomniał, że od kiedy pojawił się pomysł utworzenia 

Zespołów Szkolno-Przedszkolnym, nigdy warunkiem ich powstania nie było usunięcie z budynku SP  

nr 3, szkoły specjalnej. Nikt nie mówił, że to jest warunek. Tylko jeden z radnych sugerował, aby 

przeznaczyć dla Szkoły Specjalnej budynek przy ul. Sportowej. Informował, że aby uniknąć 

dwuzmianowości, musimy pracować na rzecz szkoły przy ul. Sportowej. Prosił o to, aby opanować 

emocje. Zgadza się, co do szafek. Do gimnazjum zakupione zostały w 2002 roku. Stoją w magazynku. 

Zastanawiał, że czy nie wykorzystać ich w Szkole przy ul. Sportowej. Nie da się jednak przebudować 

od razu szatni. Zgadza się jednak z tym, że trzeba iść do przodu. Należy jednak również pamiętać  

o tym, że szkoły mają większe problemy, jak brak odpowiedniego wyposażenia kuchni i brak sal 

dydaktycznych. Wszystko trzeba realizować krok po kroku. 

Radny Kędzierski wyrazi ł niezadowolenie z powodu kolejności realizacji inwestycji. Są inwestycje, 

które jego zdaniem powinny zostać wykonane już dawno. Ma świadomość, że są inwestycje duże, 

którym trzeba poświęcić mnóstwo czasu. Nie rozumie, dlaczego one blokują ogłoszenie przetargów 

na inwestycje drobniejsze. Apelował, aby przetargi na mniejszy inwestycje  były przygotowywane na 

początku roku.  

Burmistrz odpowiadając wyjaśniał, że rzeczywiście część tych uwag może budzić pewnie 

zaniepokojenie. Był to bardzo pracowity i trudny rok. Obfitował również w napięcia 

międzywydziałowe. Trzeba pamiętać o tym, że zmieniła się ustawa o zamówieniach publicznych. Nie 

było rozporządzeń i nie było do końca wiadomo, jakie podejmować decyzje. To są pieniądze 

publiczne i muszą być wydawane bardzo rozsądnie. Nie można już łączyć zamówień. Budżet zmienił 

się z 11 mln do 18 mln. Te inwestycje było dla nas najważniejsze. Natomiast to, że pan kierownik 

Kosiński miał decyzje, nie oznacza, że miał wszystkie pozwolenia. Napotykaliśmy wiele przeszkód. 

Duże projekty związane z dofinansowaniem były dla nas najważniejsze. Zdążymy ze wszystkim  

do końca roku.  

Pani Radna Górecka informowała, że na wspólne posiedzenie Komisji Oświaty i powiatu zostali 

zaproszeni Pan Burmistrz, Pan Starosta, Dyrektorzy obydwu szkół oraz członkowie obu Komisji. 

Zapewniła również radnego Nowatkowskiego, że współpraca między dyrektorami układa się dobrze.  



Radny Nowatkowski odpowiedział, że nie miał zamiaru nikogo obrazić. Korzystając z tego, że jest przy 

głosie wyraził zadowolenie, z powodu inicjatywy pana Burmistrza jaką było sprowadzenie do Rypina 

murawy ze Stadionu Narodowego. To działanie niewątpliwie wypromowało miasto.  

Radny Sobierajski informował, że zdarza się, że zwracają się do niego mieszkańcy , którzy szukają 

pracy. Jako radny nie ma władzy, aby gdziekolwiek ich zatrudnić, jednak stara się kierować te osoby  

w odpowiednie miejsca. Wiele z tych osób ma wykształcenie pedagogiczne, kierunkowe. Pytał,  

do kogo mają składać podania w tej sprawie.  

Radny Szczęsny odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady nt. lodowiska. Kiedyś był pomysł 

takiego lodowiska przy Zespole Szkół Ekonomicznych. Prosił, aby p. Nowak odniósł się do pomysłu p. 

Przewodniczącego. Informował również nt. prośby mieszkańców budynku ul. Dworcowej 2, gdzie  

w ostatnim czasie budynek został zmodernizowany, aby wybudować tam parking. Na temat parkingu 

przy ul. 1 Maja, również miał obawy, jak się okazało zupełnie bezpodstawnie. Bardzo cieszy się, że tak 

dużo dobrego dzieje się w mieście.  Pytał co dalej z drogą w kierunku Żuromina., czy władze 

Województwa planują dalsze inwestycje w tej kwestii. 

Radny Chojnacki podjął temat Straży Miejskiej. Przypomniał, że w pierwszej kadencji burmistrza 

Pawła Grzybowskiego dokonano rejonizacji Strażników  Miejskich. Strażnicy mieli pracować  

w pewnych, określonych rejonach.  Skończyło się na niczym. Pomysł upadł. Zakupiono dla Straży 

Miejskiej rowery. Są one jednak bardzo rzadko używane. Jego zdaniem Straż Miejska działa bardziej 

jako agencja ochroniarska. Skoro tak, zastanawia się, czy to jest w ogóle potrzebne.  

Radny Murawski zgłaszał do p. Burmistrza wniosek, aby w ramach realizowanych inwestycji połatać 

dziury na ul. Cholewińskiego.  

Radny Szczęsny odniósł się do wypowiedzi p. Chojnackiego. Nie może się z nim zgodzić, ponieważ 

zdarza mu się  prosić o interwencję Straż Miejską i reakcje są błyskawicznie. 

Radna Federowicz poparła wypowiedź radnego Szczęsnego.  

Burmistrz spuentował wypowiedzi poprzedników wyjaśniając, że to dobrze, że jesteśmy wobec siebie 

krytyczni i wymagający. Należy jednak pamiętać o ty, że strażników miejskich jest o jedną osobę 

mniej, natomiast pan Komendant otrzymał dodatkowo wszystkie obowiązki dotyczące spraw 

obronnych.  

Radny Dworzyński również podzielił zdanie radnej Federowicz i radnego Szczęsnego.  

Radny Nowatkowski  odniósł się do tematu straży miejskiej jako osoba, która przez wiele lat 

współpracowała ze Strażą Miejską i współpraca układała się bardzo dobrze. 



Przewodniczący oddał głos p. Szwankowskiemu – Strażnikowi Miejskiemu. Co do tematu rejonizacji 

powiedział, że może rzeczywiście nie wyszło to tak jak planowano, jednak każdy ze Strażników uważa, 

że pracuje w całym mieście. Jeśli chodzi o rowery, to były one używane. Dziękował też za słowa 

uznania.  

Radny Żywocki poruszył temat swojego okręgu. Jego zdaniem tam dzieje się najmniej.  Jest mało 

inwestycji. Wyraził zrozumienie, że drogi w tym obszarze są drogami Wojewódzkimi, jednak w innych 

częściach miasta na drogach Wojewódzkich coś się dzieje. Trudno mu to wytłumaczyć mieszkańcom. 

Prosił pana Burmistrza, aby trzymał rękę na pulsie.  

Pan Burmistrz odniósł się do wypowiedzi radnego Żywockiego. Zapewnił, że nie ma powodu  

do zmartwień.  

Radny Kędzierski podzielił zdanie radnego Żywockiego. Remontowane są kolejne odcinki ulicy 

Mławskiej, natomiast gdy wjeżdża się do miasta od ul. Toruńskiej, Piaski, niestety wygląda to źle. 

Budynki, chodniki, wszystko wymaga remontu. Zdaje sobie sprawę, że to będzie zrobione, jednak 

razem z radnym Żywockim czekają na to już bardzo długo.  

Burmistrz odnosząc się do tej wypowiedzi uznał, że absolutnie się z tym nie zgadza. Wykonana 

została termomodernizacja ZSM, ul.Pogodna, Podmiejska, tylna., Lipnowska. Jeśli mają życzenie 

mogą zadzwonić do p. Marszałka lub do p. Kielnika, aby dowiedzieć się na jakim etapie jest projekt 

drogi od Cetek do Rypina. Nie może jednak wymagać od prywatnych właścicieli, aby zmieniali 

elewacje w swoich kamienicach. Wspominał o tym, że warto byłoby pomyśleć o wsparciu takich 

działań.  Wpłynie to na pewno na lepszy wygląd miasta.  

Radna Górecka pytała, na jakim etapie są prace zw. z zapytaniem ofertowym dot. doposażenia 

placów zadań przy przedszkolach.  

Pan kierownik Nowak wyjaśniał, że umowa jest podpisana, czekamy na wejście wykonawcy. 

 

Ad.  10. Przewodniczący  Rady Miasta zamknął obrady XLI sesji. 

 Płyta z nagraniem obrad sesji stanowi  integralną część protokołu  

 

Protokołowała :                                                              Przewodniczący Rady Miasta Rypin 

Joanna Cieszyńska      Jarosław     Sochacki  



 


